
25. ročník NOVINSKÉHO CYKLOPUCHEJŘE 
 
Ve dne 1.–3. září 2023 jsem se zúčastnil jako jediný zástupce naší ÚS již 25. 
ročníku Novinského Cyklopuchejře, který založil náš bývalý kolega, kamarád a 
vedoucí ÚS IPA Plzeň Miloš Novozámský, a jede se na trase Noviny pod Ralskem 
– Seč (Chrudim). I když jsem jel letos teprve sedmý ročník, tak nejsem úplný 
začátečník, a tudíž jsem si dovedl představit, co mě v těchto třech dnech čeká. 
Na startu, který byl na hřišti v Novinách pod Ralskem dne 1. září již v sedm hodin, 
se sešlo celkem 19 cyklistů připravených zdolat naplánovanou trasu v délce 155 
km. Doprovodný tým, který je součástí každého ročníku, navýšil počet účastníků 
téměř na třicítku. 
Každý z účastníků si nasadil své tempo podle fyzické zdatnosti, znalosti trasy a 
samozřejmě se snažil držet ve skupince stejně odhodlaných cyklistů. Nejedná se 
o závod, a tak nikdy a nikde nezůstane nikdo sám a vždy má podporu zdatnějšího 
cyklisty. První zastávka po zdolání něco přes 50 km (přes Mimoň, Svijany atd.) je 
vždy v Dolním Bousově, kde doprovodný tým připravuje občerstvení – káva, 
koláče, housky se salámem (sýrem) a další posilující potraviny, a hlavně doplnit 
tekutiny (podotýkám, že na zastávce se pivo nepodává) a tak tomu bylo i letos. 
Jednotlivé skupinky se pak opět vydaly na další zdolávání kilometrů s krásnou 
představou, že na cca 110 kilometru je další oficiální přestávka. Jak jsem již uvedl, 
nejedná se o závod, ale o zábavu, a tak si samozřejmě může každý udělat vlastní 
přestávku – potřeby jsou různé (zejména v lese). 
Oficiální přestávka, kde členové doprovodného týmu podávají vlastně vyrobený 
guláš na který se každý cyklista těší, je v Kolesech (přes Libáň, Kopidlno,...). Zde 
se ke guláši samozřejmě počítá i s pivem. Letos však byla místní malá hospůdka 
při našem (mém) příjezdu zavřená, a tak jsme se museli obejít bez hodnotného 
iontového nápoje. To nás však nemohlo odradit a s odhodláním (teď už snad i 
z nutnosti) jsme se vydali zdolat posledních cca 50 km. Všem cyklistům se 
podařilo do cíle dorazit – časy dojezdu byly různé, ale o tom tato akce není. Já se 
svojí skupinkou, resp. oni se mnou, protože na mě dost čekali, jsem trasu zvládl 
za cca sedm a půl hodiny čisté jízdy, což není žádný trap, ale na druhé straně to 
nebylo zase žádné velké courání (průměrnou rychlost si může každý vypočítat 
sám a vyhledat i počet nastoupených metrů).  
Pak už vše probíhalo v poklidu a v pohodě. Večerní posezení v restauraci Veselka 
večeře + raut = připomenutí předcházejících ročníků včetně vzpomínek na ty, jenž 
už se nemohou této velmi oblíbené akce zúčastnit. 
V sobotu výšlap (také každoroční) kolem přehrady Seč na Oheb, kde byl na 
vrcholu proveden přípitek všech účastníků (padlo na to několik lahví 
„šampaňského“). Po návratu pak pokračovalo družné společné posezení – 



grilování, pivo + další druhy alkoholu a samozřejmě diskuse o všem možném (jak 
to při takových akcích bývá) až do pozdních večerních (nočních) hodin. 
V neděli byl odjezd „domů“ až v osm hodin, a tak byla pro většinu účastníků doba 
na relaxaci dostatečná.  
Cesta zpět do Novin byla o stejné délce a téměř po stejné trase a jen s jednou 
oficiální přestávkou – obědem v Dolním Bousově. Vzhledem k tomu, že cesta 
„domů“ má menší převýšení potřebovali jsme (moje skupinka) na její zdolání 
čistý čas pod sedm hodin. 
V Novinách jsme po příjezdu provedli před místním OÚ společné foto, byli jsme 
dekorováni medailí a samozřejmě obdrželi pamětní listy. Poté následovalo 
pohoštění na místním OÚ a po vzájemném rozloučení jsem se pak vydal – ne na 
kole, ale autem, teď už doopravdy domů.  
Bylo to fajn, počasí bylo na tuto cyklistickou akci příhodné, a tak jsme si všichni 
společně užili pěkný víkend. Přikládám několik fotografií potvrzující i moji účast 
na akci tzn. při startu, na Ohebu a po návratu. 
 

Servo per amikeco Miloslav Košan 
 
 
 

 



 



 
 

 
 
 
 
 

 



 
 
 


